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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Tervezi a kormány emelni a bértámogatás mértékét, hogy segítsen a 
bajba jutott vállalkozásokon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Több mint egy éve határozza meg a mindennapjainkat a koronavírus. Lassan egy éve több tízezer
magyar  vállalkozás  és  vállalkozó  élete  egyik  napról  a  másikra  önhibájukon  kívül  teljesen
megváltozott.  Gyakorlatilag nincs turizmus, nincs vendéglátás, a boltok hol nyitva lehetnek, hol
nem, az emberek kevesebb pénzt  költenek,  mint  korábban.  Ebben az egy évben életek munkái
mentek csődbe néhány hét alatt, egzisztenciák vesztek oda, családok lehetetlen kerültek lehetetlen
helyzetbe.

És mindez azért különösen felháborító, mert ennek nem kellett volna így lennie. Egy kormány se
tudta volna elkerülni, hogy emberek betegedjenek és haljnak meg ebben a vírusban, bár nyilván a
mértékekről itt is lehetne vitatkozni. De azt kormányok tucatjai tudta elkerülni szerte a világban,
hogy a vírus egyben súlyos egzisztenciális válságot hozzon magával. Ez a kormány magára hagyta
az  embereket,  magára  hagyta  a  vállalkozásokat,  és  mindez  tulajdonképpen  csak  a  kormány
makacsságának  volt  köszönhető.  Mert  a  magyar  volt  az  egyetlen  kormány,  amelyik  azzal  a
gazdaságpolitikai innovációval próbálkozott, hogy egy ilyen súlyos gazdasági válsághelyzetben is
mindent pontosan ugyanúgy csinált, mint ha szárnyalna a gazdaság. Az elmúlt egy évben a kormány
legfeljebb úgy tett, mintha támogatná a bajba jutott vállalkozásokat, de valójában egyetlen céljuk az
volt,  hogy a  lehető  legkevesebb támogatást  kelljen  odaadni  a  cégnek,  az  Önök értelmezésében
„teljesítmény nélkül”.  Merthogy a Fidesz gazdaságpolitikájában az állami támogatás valamilyen
bűnös ingyenpénz, amit kiosztására csak a kommunisták vetemednek.

Két adattal alá is tudom támasztani a fenti állításokat. A kormány saját bevallása alapján ágazati



bértámogatásra  eddig  51  milliárd  forintot  fizetett  ki.  Egy  év  alatt.  Ez  költségvetési  szinten
konkrétan a  nullával  egyenlő.  Csak összehasonlításképpen:  ugyanezen időszak alatt  sportra  289
milliárd, az egyházakra 154 milliárd forint plusz forrást fordítottak. A kép ennél is szomorúbb, ha
nemzetközi összehasonlításban nézzük meg a magyar  támogatásokat,  ugyanis az derül ki,  hogy
messze  a  magyar  kormány  volt  a  legszűkmarkúbb.  Míg  Horvátországban  a  dolgozók  hatvan,
Ausztriában  harminc,  Csehországban,  Szlovákiában  és  Németországban  20  százalékok  kapott
valamilyen bérpótlékot, addig Magyarországon mindössze kettő.

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérem válaszoljon az alábbi kérdéseimre: Tervezi-e a kormány, hogy jelentősen növeli a magyar
kkv szektornak nyújtott segítséget vagy elégedettek a jelenlegi helyzettel? Elégedett-e a kormány
azzal a ténnyel, hogy az egész Unióban a magyar állami nyújtotta a legkevesebb támogatást a bajba
jutott vállalkozásoknak?

Válaszát előre is köszönöm!

Budapest, 2021.03.29.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

1


